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ÅRSMELDING 2020 
NATURVERNFORBUNDET I LILLESTRØM 
 
 

Prioriterte saker 
Årsmøtet vedtok at lokallaget i 2020 skulle ha hovedfokus på raviner, fremmede 
arter og Nordre Øyeren og at vi skulle ivareta en vaktbikkjefunksjon for saker 
som måtte dukke opp. Verving av medlemmer er også en prioritert sak.  
 
 

Organisasjon 
 

Årsmøte 
Årsmøter og stiftelsesmøte ble avholdt på Huseby gård, Skedsmokorset, 10.mars 
2020. Først var det årsmøte i Naturvernforbundet i Skedsmo og Naturvernfor-
bundet i Fet der det ble vedtatt at begge lagene legges ned. Deretter var det 
stiftelsesmøte for et nytt lokallag for den nye Lillestrøm kommune. Det ble ved-
tatt at navnet på det nye laget er Naturvernforbundet i Lillestrøm. Behandling av 
faste saker som aktivitetsplan, budsjett og valg ble gjennomført. Til slutt holdt 
Holger Schlaupitz/NNV et foredrag om framtidige energikilder i Norge. Protokol-
len fra årsmøtet ligger tilgjengelig på vår nettside. 
 

Styret 
Styret har hatt fire styremøter i 2020. Styrets sammensetning har vært: 
 

Verv Navn Tlf epost 

Leder Sverre Solberg 95 99 87 90 post@isfugl.no 

Kasserer May Oldervik 99 74 14 83 momoldervik@gmail.com 

Styremedlem Mette Sperre 90 68 11 47 mette.sperre@gmail.com 

Styremedlem Birgitta Prøis 97 71 74 85 Birgitta.Prois@lillestrom.kommune.no 

Styremedlem Inger Storholt 95 93 34 14 inger@storholt.com 

Vara Liv Grøtvedt 92 09 72 04 liv.grotvedt@gmail.com 

Vara Kirsti Ingebricson Røtzer 92 43 73 00 Kirsti.ingebricson@gmail.com 

Vara Turid Lisbeth Nygård 97 48 80 88 turili@online.no 

Vara Sunniva Pallin 94 18 29 76 sunniva.pallin@nav.no 

Revisor Wenche Meissner 41 31 84 94 sr-schau@online.no 
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Medlemmer 
Naturvernforbundet i Lillestrøm hadde pr 31.12.2020 367 medlemmer.  
 

Økonomi 
Lagets økonomi (egenkapital og overskudd/underskudd) blir lagt fram på årsmø-
tet.    
 
 

Styrets arbeid i 2020 
 

Politiske saker 
Lokallaget har vært engasjert i svært mange saker i 2020. Noen saker er knyttet 
til offentlige høringer, noen kommer som resultat av at engasjerte innbyggere 
tar kontakt, mens andre saker har vært initiert av styret selv. En kort oppsum-
mering er gitt nedenfor. 

• Biogassanlegg ved Krogstad i Fet. Vi har jobbet med å sette oss inn i pla-
nene som var av ganske teknisk art og har levert en høringsuttalelse med 
kritiske kommentarer knyttet til forurensning av vann og luft. Vi fremsatte 
krav om ny reguleringsplan siden deler av området var vedtatt tilbakeført 
til LNF-område i kommuneplanen. Kommunens planforslag ble imidlertid 
vedtatt. 

• Utbygging ved Dompa/Kjeller. Området er for lengst vedtatt utbygd til bo-
liger, men vi ble involvert i saken i forbindelse med at en nyanlagt sala-
manderdam er truet av utbyggingen. Vi har jobbet sammen med naboer 
og en zoolog/salamanderekspert. Saken er ennå ikke avklart.  

• Anlegg av turstier i reservatet 
Vi ga innspill til Fylkesmannen ang. søknad om turstier i reservatet, og an-
befalte at man avventer en samlet plan. 

• En prosjektplan for en felles besøksstrategi for Nordre Øyeren og  
Sørumsneset naturreservater ble lagt fram av Fylkesmannen (nå Statsfor-
valteren) i Oslo og Viken. Vi ga innspill til prosjektplanen med bl.a. ønske 
om bedre, lettfattelig og synlig informasjon til de som ferdes i reserva-
tene, om hvordan vi kan ta hensyn til fuglenes hekketid og trekktid, i til-
legg til et ønske om forsiktighet med å legge til rette for stier nær vann-
kanten. Vi signaliserte vår interesse for å delta i prosjektgruppe for en 
framtidig besøksstrategi. 

• Jølsen næringspark. I august sendte Fylkesmannen på høring en søknad 
om deponi ved Jølsen i Fet. Da viste det seg at Fet kommune hadde ved-
tatt en reguleringsplan/konsekvensutredning om et slikt deponi uten å 
varsle naboer på skedsmosiden. Skedsmo-naboene var (og er) svært for-
tørnet, og vi i styret har jobbet med saken på mange plan: Vi har jobbet 
tett sammen med naboer om en klage på grove saksbehandlingsfeil og 
ulovligheter i Fet kommune, vi har hyret en større gruppe biologer som 
har vært på kartlegging i området og utarbeidet en fagrapport, og vi har 
vært i Romerikes Blad diverse ganger. Saken er ikke avklart (skal etter 
planen behandles i kommunestyret i april 2021).  
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• Ryggevanna i Romeriksåsene. NVE har gitt tillatelse til riving av mange 
demninger i kommunen etter at dammene ikke lenger er reservevannkil-
der. Riving kan ha både positive og negative konsekvenser for naturverdi-
ene, men for Ryggevanna vil det være snakk om en senking av vannstan-
den på rundt 5 meter, noe vi mener vil være svært uheldig for fiske, fri-
luftsliv og naturmiljø i lang tid framover. Ryggevanna ligger i Nittedal (og 
litt i Gjerdrum) kommune, rett på vestsiden av kommunegrensa og brukes 
nok mer av folk fra Lillestrøm kommune enn Nittedal. Vi har jobbet sam-
men med mange friluftsorganisasjoner for å bevare dammene. Saken er 
ikke endelig avklart, men det er lovende signaler om et kommunalt splei-
selag for å beholde dammene.   

• Holsevja (Stangeskovene). Naturvernforbundet opprettholdt sin klage på 
ny reguleringsplan som ville legge deler av bekk i rør og fylle opp deler av 
evja. Vi vant den saken. 
 

• Andre saker 
o Glommakryssing. En sak som har pågått i mange år. Vi følger utvik-

lingen og har skrevet innlegg i RB. 
o Ravineplan. Lillestrøm kommune har som første kommune i landet 

vedtatt en kommunal verneplan for raviner. Vi har jobbet med sa-
ken i mange år, og gir honnør til kommunen.  

o Pistolbane, Korpåsen. Vi har hatt kontakt med politikere og berørte 
naboer. Saken ser nå (2021) ut til å være endelig avgjort slik at 
skytebanen må avvikles.  

o Styret for Fetsund Lenser. Vi har en representant i styret.  
o Utbygging i Nitelva. Vi har fulgt saken og jobbet sammen med NOF-

OA, Nordre Øyeren Fuglestasjon og Sabima om et innlegg i RB. Sa-
ken er nå til behandling i Kommunaldepartementet etter at det ikke 
ble enighet mellom Lillestrøm kommune og Fylkesmannen.  

o Boligbygging ved Skoglyfjell/Heksebergåsen. Vi har hatt kontakt 
med berørte naboer og sendt en høringsuttalelse. Et populært tur-
område i marka er truet. 

o Samarbeid med Naturvernforbundet i Lørenskog om vern av deler 
av Skjettenkollen. 

o Etter tips fra en privatperson har vi sett på lovligheten ved en privat 
deponering av masser ved Råmyra i Fet. 

 
 

Arrangementer og turer 
Året 2020 har, som alle vet, bydd på helt spesielle utfordringer med å avholde 
arrangementer. Noe har det likevel vært mulig å gjennomføre:  

• Søppelplukking ved Øyeren. Strandryddedag har etter hvert blitt en tradi-
sjon i Fet. I år ble aktiviteten redusert, men noen deltok i rydding ved 
Gansvika i april. Dette er et samarbeid med SNO (Statens naturoppsyn). 

• Sundevja i Fet. Styret var på en befaring for å vurdere muligheten for res-
taurering og skjøtsel av kulturlandskapet 

• Ravinetur. Lokallagets tradisjonelle ravinetur til Farseggen ble avholdt 7. 
juni med Birgitta Prøis som turleder. 
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• Ravinetur II. Lokallagslederen var med som veiviser på ravineturen som 
Botanisk Forening arrangerte også til Farseggen.  

• Nattsangertur. Tradisjonell nattsangertur til Stilla ble arrangert 18. juni 
med Knut Eie fra NOF som turleder. Veldig bra oppmøte, men dessverre 
ganske lite fugl å høre.  

• TV-aksjonen ble i 2020 gjennomført digitalt, og noen fra styret deltok i 
innsamlingsaksjonen.  

 
 

Aktivitet i media 
Saker i Romerikes Blad der lokallaget har skrevet innlegg eller er omtalt 

• 16.05 Framtidsrettet å ødelegge natur og miljø? Leserinnlegg om Glomma-
kryssing. 

• 21.08 Bruvalg som tar hensyn til Fetsund Lenser. Leserinnlegg om Glom-
makryssing 

• 09.10 Maner til kamp mot gigantdeponi. Reportasje om Jølsendeponiet. 
• 23.10 Maktovergrep fra Fet kommune. Leserinnlegg sammen med en stor 

gruppe organisasjoner og naboer om Jølsendeponiet.  
• 24.10 En nabo ingen vil ha. Lederartikkel om Jølsendeponiet.   
• 11.11 -Vil bli et stygt sår i naturen. Reportasje om Ryggevanna 
• 16.12 Utbyggingsplanene ved Nitelva. Leserinnlegg sammen med andre 

miljøorganisasjoner 
 
I tillegg til avisoppslag har lokallaget vært aktive på Facebook og har også opp-
datert vår nettside jevnlig. Sidene til lokallaget i Skedsmo og Fet har blitt slått 
sammen med hjelp fra sekretariatet i NNV. 
 
 

Brev og høringsuttalelser 
Lokallaget har sendt følgende brev og høringsuttalelser: 

• 17.04 Høringsuttalelse Biogassanlegg Krogstad 
• 20.04 Ny klage på regulering av Holsevja 
• 07.05 Merknader til detaljregulering om bussanlegg ved Leiraveien 
• 12.05 Brev til kommunen med bekymringsmelding om kommunens be-

manning på natur- og miljøspørsmål 
• 24.06 Høringsuttalelse til reguleringsplanforslag for Krogstad miljøpark 
• 21.08 Merknader til reguleringsplanforslag for Skoglyfjell syd 
• 23.10 Felles klage på saksbehandling Jølsen næringspark 
• 01.11 Høringsuttalelse Jølsen næringspark 
• 13.11 Innspill til ny besøksstrategi for Sørumsneset og Nordre Øyeren Na-

turreservat 
 


